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REVISTA PRESEI 

 

 

 Noi proteste față de restricțiile din pandemie. Participare mai slabă și 

acțiuni pașnice în a patra seară a manifestațiilor 

Noi marșuri de protest față de restricțiile din pandemie au avut loc pentru a patra 

seară consecutiv în mai multe orașe din România și în Capitală Foto: captură video 

Digi24 

Noi proteste față de restricțiile impuse din cauza pandemiei au avut loc miercuri 

în București și în marile orașe din țară. A fost a patra seară la rând când oamenii au 

ieșit să-și exprime nemulțumirea față de obligativitatea purtării măștii și limitarea 

circulației. Unii participanți au fost deja amendați zilele trecute, dar asta nu i-a 

oprit să continue protestul. Oamenii au fost însă pașnici de această dată. 

În ambianța sonoră a fluierelor și vuvuzelelor, în Capitală oamenii au plecat în 

marș din Piața Universității spre Obor - Ștefan cel Mare și Piața Victoriei. Un 

traseu mai puțin obișnuit pentru proteste în București, dar scopul a fost de a strânge 

cât mai mulți susținători. Într-un final, nu s-au strâns mai mult de 400 de 

protestatari și, din fericire, au fost pașnici. 

„Libertate! Libertate!” s-a strigat din nou și la Constanța. Aici a avut un loc un 

incident izolat, între jandarmi și un protestatar care a refuzat să se legitimeze. 

Bărbatul a fost pus la pământ, dar a scăpat fără amendă la scurt timp. Protestul de 

pe străzile orașului de la malul mării nu a strâns de data aceasta mai mult de 100 de 

participanți. 

Ceva mai multă agitație a fost la Brăila, unde au mărșăluit aproape 300 de oameni. 

„Libertate! Libertate!”, au strigat la rândul lor. 

La Oradea s-au strâns în centrul orașului aproximativ 200 de manifestanți. Aceștia 

au scandat împotriva autorităților și au dat foc măștilor. 

„Oamenii nu mai sunt dispuși să stea în casă și să poarte măștile astea, care sunt 

toxice și au viermi în ele!” - a declarat Mihai Lasca, deputat neafiliat. 
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De departe, cel mai amplu protest a avut loc la Arad, unde au participat aproape 

500 de oameni. Aceștia au fost însoțiți în marș de o coloană de mașini. 

Alte acțiuni de protest au avut loc la Cluj-Napoca și la Slatina, însă numărul 

participanților nu a trecut de 100. 

Opt lideri ai partidului AUR, considerați organizatorii protestului violent de luni 

seara din București, au fost amendați. George Simion, Diana Șoșoacă, senatorul 

Claudiu Târziu și alți cinci politicieni AUR vor trebui să plătească câte 15.000 de 

lei fiecare după ce lucrurile au degenerat și o parte dintre protestatari au aruncat cu 

pietre și petarde în jandarmi. Luni noapte, 188 de persoane au fost duse la audieri, 

iar 12 jandarmi au fost răniți. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Hușanu, liderul SANITAS București: ”Ce ne facem cu cei care guvernează  

Liderul SANITAS București scrie, pe pagina sa de Facebook, un comentariu foarte 

realist despre actuala situație din România, când sute de cetățeni ies din case și 

protestează împotriva măsurilor anti COVID. De care parte a baricadei se situează. 

BUCUREȘTI, 31 mart – Sputnik. România este, de câteva zile, scena unor proteste 

dure împotriva măsurilor anti COVID. 

Ce crede, însă, liderul SANITAS București, Viorel Hușanu, despre acest lucru? 

Ei bine, într-o postare de pe pagina sa de Facebook, Viorel Hușanu subliniază că el 

este pentru respectarea regulilor și, de asemenea, este pro vaccinare, acesta fiind și 

motivul pentru care a și dorit să fie printre primele persoane vaccinate. 

”Sunt mândru de colegii mei care de un an se lupta cu pandemia! 

Dar în același timp sunt scârbit sa vad cum politicienii fac reguli doar pentru noi 

iar ei le încalcă. 

Cum, de când a început pandemia, doar ei o duc bine”, a scris Hușanu. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/video-un-barbat-a-fost-saltat-de-jandarmi-la-manifestarea-anti-restrictii-de-la-universitate-1477331
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/diana-sosoaca-george-simion-claudiu-tarziu-si-alte-5-persoane-amenzi-de-cate-15-000-de-lei-fiecare-dupa-protestul-de-luni-1479993
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/diana-sosoaca-george-simion-claudiu-tarziu-si-alte-5-persoane-amenzi-de-cate-15-000-de-lei-fiecare-dupa-protestul-de-luni-1479993
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Mai exact, acesta a vorbit despre cum petrec, cum fumează, cum nu poarta mască 

politicienii, cum ne țin în casă aproape tot timpul cu excepția alegerilor, cum fac 

afaceri-vezi Unifarm. 

Hușanu spune că este sătul de ei, însă a subliniat foarte bine că nu are nimic nici cu 

stânga, nici cu dreapta eșichierului politic. Nu, spune Hușanu, ”sunt apolitic”. 

În sprijinul afirmațiilor sale el aduce câteva exemple. Mai exact, spune că l-a 

apreciat pe fostul ministru al Sănătății Nelu Tătaru – PNL, îl stimează pe Corneliu 

Florin Buicu – deputat PSD, vicepreședinte al Comisiei pentru sănătate și familie 

din Camera Deputaților, dar și pe Laszlo Attila, ”un om echilibrat și dedicat 

sistemului sanitar”. 

”Dar ce ne facem cu cei care guvernează acum? Uită ca ei, acum câțiva ani, erau 

în fruntea mitingurilor ilegale și că invitau să iasă sute de mii de oameni în 

piață?”, a punctat Hușanu. 

În final, acesta i-a transmis un mesaj foarte clar premierului Florin Cîțu, afirmând 

că, dacă șeful Executivului tot vrea să distrugă sindicatele, trebuie să știe că 

rezultatul va fi unul cel puțin neplăcut. Și anume că lumea va ieși, spontan și 

necontrolat în piață. 

(Sursa: ro.sputnik.md) 

 

 

 Ce s-a stabilit de fapt la discuțiile Metrorex - Sindicat: Micșorările de salarii 

vor fi discutate în altă ședință / Angajații care au blocat metroul nu vor fi 

sancționați disciplinar pe perioada negocierilor 

Liderul sindicatului de la metrou Ion Rădoi a prezentat miercuri, la ieșirea de la 

ședința cu conducerea Metrorex, prima pagină a procesului verbal încheiat, unde 

erau listate doar temele de discuție, lăsând să se înțeleagă că sindicatul a obținut tot 

ce a cerut, inclusiv nesancționarea angajaților care au blocat vineri metroul 

bucureștean. În realitate, pe pagina a doua a procesului verbal s-a stabilit că 

angajații nu vor fi sancționați disciplinar pe perioada negocierilor, iar micșorarea 

veniturilor va fi o temă pentru o altă sesiune de discuții. De altfel, Metrorex a 

https://www.facebook.com/viorel.husanu/posts/2041287059343253
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transmis că, în urma protestului de vineri, „ celelalte acțiuni de natură penală și 

cele menite să recupereze prejudiciul cauzat companiei înaintează firesc”. 

Discuțiile purtate de Metrorex cu sindicatul USLM condus de Ion Rădoi au avut 

loc atât marți după-amiază cât și miercuri. 

Metrorex a transmis marți seară un comunicat prin care anunța că s-a angajat să nu 

facă disponibilizări, că situația economică a companiei va fi pe agenda unei discuții 

viitoare și că, pe perioada discuțiilor cu sindicatul, acțiunea disciplinară internă la 

adresa participanților la acțiunea ilegală de blocare a metroului este suspendată. 

Totodată, Metrorex anunța că „celelalte acțiuni de natură penală și cele menite să 

recupereze prejudiciul cauzat companiei înaintează”. 

Miercuri dimineață mai mulți sindicaliști, în frunte cu Ion Rădoi, au făcut declarații 

cu privire la întâlnirea cu conducerea Metrorex și au prezentat prima pagină a 

procesului verbal al întâlnirii unde erau listate, de la 1 la 4, temele de discuție, 

lăsând să se înțeleagă că acestea au fost convenite și acceptate de Metrorex așa 

cum apar ele scrise. 

În realitate, pe pagina a doua a procesului verbal sunt detaliate exact modul cum au 

fost purtate discuțiile. 

Astfel, conform comunicatului transmis marți seară, situația micșorărilor de salarii 

la Metrorex va face subiectul unei discuții ulterioare, iar sancționarea disciplinară a 

angajaților care au blocat metroul vinerea trecută este suspendată „pe perioada 

negocierilor”. 

Bucureştiul a fost vineri paralizat de greva de la metrou. Peste 250.000 de călători 

au rămas fără transport, după ce sindicaliştii din Metrorex au decis să facă un 

protest spontan. Vineri dimineață, o parte dintre angajați au coborât în tunel, pe 

calea de rulare, împiedicând pornirea la timp, conform programului normal, a 

trenurilor de pasageri. Circulația metroului a fost reluată de vineri seară, începând 

cu ora 22.00. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24701983-metrorex-dupa-discutii-sindicalistii-angajatii-nu-vor-sanctionati-sau-dati-afara-dupa-protest.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24691321-circulatie-perturbata-metrou-protest-spontan-angajatilor-uslm.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24691321-circulatie-perturbata-metrou-protest-spontan-angajatilor-uslm.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24691321-circulatie-perturbata-metrou-protest-spontan-angajatilor-uslm.htm
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 Ministrul Transporturilor avertizează: Este matematic imposibil să păstrăm 

aceleași salarii la Metrorex. Ori se acceptă o renegociere din partea 

angajaților, ori ajungem la concedieri sau insolvență. Mergem înainte cu 

demolarea spațiilor comerciale. Pe niciun front nu dăm înapoi. 

Principalele declarații ale ministrului Transporturilor, la finalul ședinței de guvern: 

 Circulă un fake news de la sindicatul din Metrorex cum că nimeni implicat 

în protestul de la metrou nu pățește nimic, că salariile rămân la fel și nimeni 

nu e cercetat. Vă spun că acțiunile de la DNA și DIICOT continuă. Poliția a 

identificat 350 dintre participanții care au blocat metroul. Pagubele sunt de 

2,8 milioane de lei. Acțiunea este îndreptată împotriva sindicatelor. Chiar ei 

au semnat un proces verbal în care au transmis că acțiunea a fost o oprire 

voluntară a lucrului. 

 În cadrul Metrorex, legat de salarizare și de personal, este matematic și 

contabil imposibil a păstra aceleași salarii, măsură care nu poate fi susținută 

de bugetul actual: ori se acceptă o renegociere din partea angajaților, ori se 

ajunge la concedieri, ori varianta cea mai puțin fericită – insolvența.  Este 

vorba de sănătatea economică a unei companii căreia îi lipsesc veniturile 

pentru a-și asigura salariile. 

 Legat de spațiile comerciale: în urma notificării pentru eliberarea lor, este o 

somație care expiră pe 2 aprilie, după care mergem înainte cu evacuarea 

spațiilor, demolarea lor. Pe niciunul dintre fronturi nu dăm un pas înapoi. 

Nici noi de la minister, nici cei de la Metrorex. 

 În procesul verbal de la sindicat temele de discuție au fost puse drept 

concluzii. Este ștampilat de Metrorex, dar acțiunile disciplinare (interne) vor 

fi suspendate o săptămână, până pe 5 aprilie. Asta a fost o înțelegere încă din 

ziua protestului. De aceea și polițiștii au identificat participanții. 

Ministrul Transporturilor a făcut referire la un comunicat de presă transmis marți 

de către Metrorex, în care se precizează că după prima rundă de negocieri Metrorex 

– sindicat, nu se vor face disponibilizări, iar cercetarea disciplinară a celor care au 

participat la protest este suspendată. 
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Sindicaliștii din cadrul Metrorex au protestat vinerea trecută și au blocat circulația 

trenurilor de metrou pe parcursul zilei, circulația fiind reluată abia după ora 22. La 

capătul manifestațiilor, liderii sindicali și conducerea Metrorex au convenit că vor 

purta mai multe runde de negocieri. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Guvernul a aprobat Ordonanța de Urgență privind completarea măsurilor 

pentru elaborarea Planului Național de Redresare și Reziliență (PNRR) 

Guvernul a aprobat, miercuri, printr-o ordonanţă de urgenţă, modificarea şi 

completarea OUG nr. 155/2020 privind unele măsuri pentru elaborarea Planului 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), necesar României pentru accesarea de 

fonduri externe rambursabile şi nerambursabile în cadrul Mecanismului de 

redresare şi rezilienţă. 

În nota de fundamentare a actului de normativ se arată că „în ceea ce priveşte 

termenul ‘relansare’ se impune înlocuirea cu ‘redresare’ în denumirea Planului 

naţional de relansare şi rezilienţă, în vederea corelării cu Regulamentul (UE) 

2021/241 al Parlamentului European şi al Consiliului din 12 februarie 2021 de 

instituire a Mecanismului de redresare şi rezilienţă”. 

„De asemenea structura planului se impune a fi modificată prin instituirea a şase 

piloni de investiţii, în vederea corelării cu acelaşi regulament, cu abrogarea pe cale 

de consecinţă a reglementărilor ce privesc proiecte şi domenii de intervenţie. 

Având în vedere urgenţa în definitivarea şi asumarea la nivel naţional a Planului 

naţional de redresare şi rezilienţă şi ţinând cont de perioada de timp foarte scurtă 

până la termenul asumat, se impune mandatarea Ministerului Investiţiilor şi 

Proiectelor Europene pentru a desfăşura procedurile de negociere cu Comisia 

Europeană, în vederea aprobării PNRR”, potrivit notei de fundamentare. 
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Totodată, se spune în acelaşi document, având în vedere că perioada de 

implementare a Planului naţional de redresare şi rezilienţă este relativ scurtă, 

pentru proiectele de investiţii este necesară „flexibilizarea mecanismului de avizare 

de către Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene a proiectelor propuse de 

beneficiari, prin eliminarea termenului de 10 zile, precum şi prin introducerea în 

acest mecanism a ministerelor coordonatoare pentru reforme”. 

Premierul Florin Cîţu a declarat, după şedinţa de guvern din 19 martie, la 

momentul discutării în primă lectură a OUG privind Planul naţional de redresare şi 

rezilienţă, că prin PNRR vor fi alocate „resurse importante pentru infrastructură 

rutieră şi feroviară, dar şi pentru autostrăzi”. 

„Bineînţeles, reţeaua de gaze. Vrem să construim spitale noi, spunem foarte clar în 

acest program. Şi, bineînţeles, şi măsuri sociale. Deci, acordăm importanţă tuturor 

priorităţilor. O reformă de care România avea nevoie „, a precizat premierul la 

finalul şedinţei de guvern din 19 martie. 

În acelaşi context, vicepremierul Dan Barna a explicat că PNRR are „şase piloni, 

(…) şase axe principale, pe care sunt alocaţi aproape 30 de miliarde de euro 

disponibili pentru România de la nivel european”. 

„Vorbim de tranziţia verde, de transformarea digitală, de partea aceea de 

competitivitate şi dezvoltare inteligentă. Mai este un pilon legat de coeziunea 

socială, foarte important, partea de sănătate – tema cea mai acută în dezbaterea 

publică în această perioadă şi, bineînţeles, şi un pilon dedicat politicilor pentru 

generaţiile următoare, partea cea mai vizibilă şi explicită de viitor”, a declarat 

Barna, conform Agerpres. 

(Sursa: Agerpres)  

 

 Prefectul Capitalei: Capacitatea de vaccinare trebuie să crească. Avem 

solicitare DSP să găsim spaţii/ Alin Stoica anunţă o şedinţă pentru joi 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a anunţat, miercuri seară, că se urmăreşte creşterea 

capacităţii de testare în Capitală, în acest sens urmând a avea loc o şedinţă în cursul 

zilei de joi. ”Avem solicitare DSP să găsim spaţii”, a preciat prefectul, citat de 

News.ro. 
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”Capacitatea de vaccinare trebuie să crească. Fluxurile de vaccinare sunt pline, am 

primit de la DSP solicitarea de a găsi spaţii noi şi capacităţi noi pentru vaccinare, 

sens în care am şi transmis solicitarea către primăriile de sector şi Primăria 

Capitalei şi mâine avem o şedinţă pe această temă”, a anunţat, miercuri seară, la B1 

Tv, prefectul Alin Stoica. 

Întrebat câte persoane se vaccinează acum zilnic în Bucureşti, prefectul nu a ştiut 

să precizeze. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Președintele Iohannis a promulgat legea PSD care îi scapă pe evazioniști de 

închisoare dacă achită prejudiciul 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat miercuri legea care îi scapă pe evazioniști 

de închisoare dacă achită prejudiciul. 

Legea, inițiată de deputatul PSD Cătălin Rădulescu, supranumit ”Mitralieră”, a 

primit votul final din partea Camerei Deputaților pe 15 decembrie 2020, în ultima 

zi a legislaturii trecute. Deputații PNL și USR au votat împotriva inițiativei. 

Actul normativ prevede că cei inculpați pentru evaziune fiscală de până la 100.000 

de euro, infracțiune care în prezent se pedepsește cu închisoarea, scapă doar cu 

amendă dacă achită integral prejudiciul, iar dacă dau și 20% în plus, fapta nu se 

mai pedepsește deloc, indiferent de cuantumul evaziunii. 

Potrivit înregistrării electronice a voturilor, s-au pronunțat ”pentru” deputații 

PSD, Pro România și ALDE și ”împotrivă” cei de la PNL și USR. 

Deputații UDMR s-au abținut. Totuși, deputata PNL Viorica Cherecheș, mama 

primarului Cătălin Cherecheș din Baia Mare a votat în favoarea inițiativei. Viorica 

Cherecheș nu a mai fost pusă pe lista PNL de candidați la alegerile parlamentare 

din 6 decembrie. 

Legea a fost sesizată la CCR de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie – Secţiile Unite, 

de Guvernul României şi de Avocatul Poporului. Curtea a decis că legea este 

constituţională. 
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Potrivit actului normativ, care modifică legea 241/2005 pentru prevenirea şi 

combaterea evaziunii fiscale: 

 La art. 10, alin. (1) se modifică și va avea următorul cuprins: 

 (1) În cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute la 

art. 8 şi 9, dacă în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, 

prejudiciul cauzat este acoperit integral, iar valoarea acestuia nu 

depăşeşte 100.000 euro, în echivalentul monedei naţionale, se 

poate aplica pedeapsa cu amendă. Dacă prejudiciul cauzat şi 

recuperat în aceleaşi condiţii este de până la 50.000 euro, în 

echivalentul monedei naţionale, se aplică pedeapsa cu amenda. 

 După alineatul (1) se introduc trei noi alineate, alin.(1 ) – (13 ), cu 

următorul cuprins: 

 „(1 prim ) În cazul săvârșirii uneia dintre infracțiunile prevăzute 

la art. 8 și 9, dacă în cursul urmăririi penale sau în cursul 

judecății până la pronunțarea unei hotărâri judecătorești 

definitive, prejudiciul produs prin comiterea faptei, majorat 

cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile și 

penalitățile este acoperit integral, fapta nu se mai 

pedepsește, făcându-se aplicarea dispozițiilor art. 16 alin. (1) 

lit. h) din Legea nr.135/2010 privind Codul de procedură 

penală, cu modificările și completările ulterioare; 

 Dispozițiile prezentului articol se aplică tuturor inculpaților chiar dacă 

nu au contribuit la acoperirea prejudiciului prevăzut la alin.(1) și (1 

prim). 

Inițiativa, semnată de deputatul PSD Cătălin Rădulescu, a intrat în dezbaterea 

parlamentară la finalul lui 2017, pe vremea când partidul era condus de Liviu 

Dragnea, între timp condamnat la trei ani și jumătate de închisoare cu 

executare. Adoptată în iarna lui 2018, cu voturile PSD, ALDE și UDMR, legea a 

fost atacată la Curtea Constituțională de PNL, USR și PMP. 

 

http://www.cdep.ro/comisii/juridica/pdf/2020/rs354_18.pdf
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16750
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16750
https://www.g4media.ro/comisia-juridica-a-camerei-daca-un-inculpat-pentru-evaziune-fiscala-achita-prejudiciul-scapa-toti-ceilalti-acuzati.html
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În aprilie anul trecut, CCR – cu majoritate de voturi – a declarat legea 

neconstituțională. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Guvernul a alocat 242 de milioane de lei din fondul de rezervă pentru a 

cumpăra medicamente necesare pacienților cu coronavirus. A prelungit cu 

șase luni valabilitatea angajării a 2.000 de persoane în DSP-uri și serviciul de 

ambulanță. 

 “Din fondul de rezervă al guvernului, am primit 242 de milioane de lei pentru 

achiziția de medicamente pentru tratarea COVID. Am prelungit durata de ocupare 

pentru cele 2.000 de posturi din DSP-uri și ambulanțe, ocupate anul trecut”, a 

declarat după ședința de guvern ministrul Sănătății, Vlad Voiculescu. 

De asemenea, acesta a precizat că medicii de familie pot vedea, în continuare, 

pacienții de la distanță, măsura fiind prelungită până la finalul anului. Legat de 

testarea în farmacii ministrul a declarat că implementarea va mai dura pentru a 

pregăti infrastructura necesară. 

“Lucrăm la reglementări pentru redeschiderea economiei și organizarea de 

evenimente, când situația epidemiologică o va permite”, a mai precizat Vlad 

Voiculescu. 

(Sursa: biziday.ro)  

 

 Au reînceput plățile la Măsura 2. Claudiu Năsui: Am reușit să mutăm 209 

milioane de euro ca să putem face plăți 

Miniștrii Cristian Ghinea și Claudiu Năsui au semnat marți un act adițional prin 

alocă 209 de milioane euro pentru efectuarea plăților în cadrul Măsurii 2, capital de 

lucru, una din principalele măsuri de sprijin pentru antreprenori în pandemie. 

„Pentru a veni în sprijinul beneficiarilor, ieri am reușit să mutăm 209 milioane de 

euro de pe măsura 3 pe măsura 2 ca să putem face plăți. De ce 209 milioane? 

http://www.cdep.ro/proiecte/2018/300/50/4/decizia147.pdf
http://www.cdep.ro/proiecte/2018/300/50/4/decizia147.pdf
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Pentru că atât reprezenta supra-contractarea pentru întreaga schemă”, a scris 

Claudiu Năsui, pe pagina lui de Facebook. 

Potrivit unui comunicat al ministerului Economiei, poziția până la care au fost 

notificate dosarele și trimise la plată, în cazul în care au fost declarate admise, este 

4.500, din 22.226 de firme înscrise pentru ajutor în această schemă. Ordinea 

plăţilor se face în ordinea numerelor de identificare în Registrul Unic Electronic 

(număr RUE), respectiv în ordinea în care s-au înscris potențialii beneficiari. 

„De ce a durat atât și va mai dura? Pentru că nu avem încă banii europeni care au 

fost promiși anul trecut. Încă din luna ianuarie am zis acest lucru”, a explicat 

Năsui. care a precizat că, inițial, Măsura 2 a avut o sumă alocată prin contract de 

finanțare de la Uniunea Europeană de 265 de milioane de euro. La sfârșitul lui 

noiembrie, a fost majorată suma alocată din fonduri europene cu încă 500 de 

milioane de euro, prin ordonanță de urgență, la 765 milioane euro. „Problema este 

că nu e suficient să avem un OUG care ne promite bani europeni, ci mai avem 

nevoie și de finanțarea propriu-zisă de la Uniunea Europeană. Finanțarea aceea 

vine printr-un contract de finanțare”, arată el. 

Acum, rămân 291 milioane euro de acoperit dar ministrul Năsui spune că exist 

„soluții și pentru ei”. „De asemenea, banii din măsura 3 rămân să fie finanțați din 

React-EU”, adaugă acesta. 

O altă cauză a întârzierilor în efectuarea plăților este, în opinia ministrului 

Economiei, birocrația: „La stat nu se face nimic cu un simplu ordin de plată. Totul 

e birocratic și complicat. Mai întâi se face notificarea către Trezorerie, care trimite 

banii la minister. După care, are loc transferul banilor de la minister la agențiile 

teritoriale pentru IMM. După care, agențiile trimit banii la bănci. Și abia apoi pot 

ajunge banii în conturile firmelor care au fost eligibile la Măsura 2. Ăsta e statul pe 

care încercăm să-l reformăm”. 

Prin Măsura 2, antreprenorii pot lua granturi pentru capital de lucru de la stat, în 

timp ce prin Măsura 1 pot fi acordate microgranturi. 
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Pentru prima dată Ministerul Economiei a publicat lista integrală a tuturor 

aplicanților pentru măsurile 1 și 2, împreună cu statusul la zi, care poate fi 

consultată aici. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Mediului: SUMAL 2.0 a scos la suprafaţă cantităţi uriaşe de masă 

lemnoasă transportate şi procesate ilegal 

Sistemul informatic integrat de urmărire a materialului lemnos – SUMAL 2.0 a 

reuşit să aducă la suprafaţă cantităţi uriaşe de masă lemnoasă care, până acum, au 

fost transportate şi procesate ilegal, a afirmat, miercuri, ministrul Mediului, Apelor 

şi Pădurilor, Barna Tanczos, într-o conferinţă de specialitate, transmite Agerpres. 

„SUMAL 2.0 a reuşit performanţa de a aduce la suprafaţă cantităţi uriaşe de masă 

lemnoasă care, până acum, au fost transportate şi procesate ilegal. Am reuşit să 

fiscalizăm practic activitatea din domeniul forestier, pentru că tot ce înseamnă 

transport legal ajunge într-o companie cu forme legale, iar acea companie va trebui 

să dea socoteală şi în faţa organelor de control fiscale despre ce a făcut cu acele 

cantităţi de masă lemnoasă cumpărate. De la 10.000 – 11.000 de avize emise zilnic 

am ajuns la 15.000 – 16.000. Avem rezultatele urmăribile în funcţie de fenomenele 

meteorologice, în funcţie de sărbători… De asemenea, avem această posibilitate de 

a urmări de la punerea în valoare până la prima procesare tot traseul. Este un 

sistem mai complex decât SUMAL 1.0 şi oferă mult mai multe informaţii. 

Următorul pas pentru noi este să creăm acea unitate de elită în cadrul Gărzii 

Forestiere care va fi capabilă, pe baza acestor date, să genereze nişte analize de 

risc, astfel încât să se meargă punct ochit – punct lovit, de pe o zi pe alta, la o 

societate comercială unde se presupune că se desfăşoară activităţi ilegale”, a 

explicat oficialul. 

Acesta a adăugat că România are o problemă reală, „pentru că, în momentul de 

faţă, vinde masă lemnoasă foarte mult pe picior, în sensul că acele cantităţi nu sunt 

măsurate cu exactitate”. 

 

http://economie.gov.ro/situatia-privind-inscrierile-si-platile-pentru-masura-1-microgranturi-masura-2-granturi-pentru-capital-de-lucru-la-data-de-30-martie-2021?fbclid=IwAR1gU3VLVt0Q_IQslCe2oy3K0-clLA7GcRH5oY0FFX9VHX46zTz81ZkAMM0
http://economie.gov.ro/situatia-privind-inscrierile-si-platile-pentru-masura-1-microgranturi-masura-2-granturi-pentru-capital-de-lucru-la-data-de-30-martie-2021?fbclid=IwAR1gU3VLVt0Q_IQslCe2oy3K0-clLA7GcRH5oY0FFX9VHX46zTz81ZkAMM0
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„Sunt cantităţi estimate, iar estimarea dă o marjă de eroare de 1%, 2%, 5%. 

SUMAL 2.0 este un pas uriaş şi are nevoie de sprijinul cetăţenilor ca să vină cu 

acele sesizări prin Inspectorul Pădurii prin care majoritatea transporturilor de pe 

drumurile publice să fie anunţate, verificate”, a precizat ministrul Mediului. 

SUMAL 2.0, platformă ce va deveni funcţională începând din data de 31 ianuarie 

2021, obligă la încărcarea de fotografii din mai multe unghiuri ale lemnului 

încărcat pentru orice transport din România, precum şi însemnarea în pădure a 

parchetelor de masă lemnoasă cu coordonate GPS, înainte de a se efectua tăierea. 

Mai mult, în noul SUMAL se vor putea vedea zilnic toate volumele de material 

lemnos din orice depozit din ţară. 

Un sondaj derulat de Asociaţia Industriei Lemnului – Prolemn, cu suportul de 

comunicare al Fordaq – Comunitatea Forestierilor, arată că opt din zece operatori 

economici (83%) din sectorul industriei lemnului anticipează blocaje majore în 

activitate, odată cu implementarea, începând cu data de 31 ianuarie 2021, a noului 

SUMAL 2.0. 

În acest sens, trei sferturi (75%) dintre respondenţi consideră că extinderea 

controlului prin SUMAL 2.0 pe întreg lanţul de industrializare şi comercializare 

este o orientare greşită a controlului şi o risipire a resurselor. În viziunea acestora, 

controlul eficient este la prima punere pe piaţă, de la pădure la primul depozit. 

De asemenea, 83% dintre operatori susţin că vor avea blocaje semnificative în 

activitate, dintre care 49% estimează o afectare a activităţii în proporţie de 10% – 

50% pe 1-3 luni, iar 34% vorbesc despre o afectare a activităţii de peste 50% şi 

blocaje pe termen lung cu efecte sistemice asupra industriei lemnului. 

Sondajul de specialitate a fost realizat pe baza unui chestionar completat de 339 de 

profesionişti ai lemnului de pe întregul lanţ valoric: ocoale silvice (32%), operatori 

din sectorul de exploatare forestieră (27%), industria de prelucrare a lemnului 

(24%), transportatori (3%), operatori din lanţul de comercializare şi utilizatori de 

materiale lemnoase (14%). 
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O altă serie de date analizate de Asociaţia Industriei Lemnului – Prolemn, 

consultate recent de AGERPRES, au evidenţiat faptul că stocul de lemn de foc „pe 

picior” din pădurile României a crescut cu 133 milioane metri cubi, între cele două 

cicluri ale Inventarului Forestier Naţional – IFN (2012 – 2018), iar cifra de afaceri 

a industriilor bazate pe lemn a depăşit şase miliarde de euro, echivalentul a 3,5% 

din PIB. 

Vodafone România a organizat, miercuri, o conferinţă online în cadrul căreia au 

fost prezentate planurile companiei în ceea ce priveşte implicarea în protejarea 

mediului înconjurător şi a pădurilor. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Florin Cîțu a făcut anunțul la Bloomberg: România va fi SCOASĂ din 

categoria junk de către agențiile de rating 

Agențiile de rating, care plasează România la un pas de categoria „junk”, cu 

perspective negative, ar trebui să aprecieze măsurile luate de guvern, a declarat 

într-un interviu pentru Bloomberg premierul Florin Cîțu. 

Cîțu a adăigat că agențiile reduc rapid perspectivele, dar că durează mai mult 

pentru ca acestea să fie îmbunătățite. El s-a declarat încrezător că va putea stabiliza 

finanțele țării și că ar putea opri reducerea ratingului țării, în ciuda provocărilor 

pandemiei, conform Mediafax. 

Cîțu, spune agenția, a anulat deja o creștere de 40% a pensiilor și că a prezentat un 

buget menit să reducă cel mai mare deficit din Uniunii Europene, în conduițiile 

pandemiei. 

„Faptul că am arătat o cale clară și credibilă ar trebui să ajute”, a declarat Cîțu. 

„Vom vedea dacă vor îmbunătăți perspectivele anul acesta”. 

Economia României a avut cele mai bune performanțe din UE în ultimul trimestru 

al anului 2020, așa că Executivul a elaborat un plan de creștere treptată și durabilă 

ale a pensiilor, după plafonarea cheltuielilor cu salariile angajaților la stat. 
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Respectivele măsuri, combinate cu planuri de restructurare a companiilor de stat și 

de închidere a celor care consumă resurse publice ar trebui să contribuie la 

reducerea deficitului bugetar către limita UE de 3% din PIB până în 2024, de la 

9,8% anul trecut. Produsul intern brut va crește cu 4% sau mai mult în acest an, 

potrivit premierului. 

Planurile lui Cîțu ar putea fi afectate de al treilea val de coronavirus care străbate 

continentul, în condițiile în care menținerea restricțiilor riscă să rupă coaliția de 

guvernare, în timp ce promovarea reformelor profunde nu este ușoară într-unul 

dintre cele mai corupte state membre ale UE. 

"Există o rezistență la reformă și la schimbare și este clar că nu se poate face peste 

noapte", a spus Cîțu. „Dar sunt dispus să plătesc orice cost politic pentru a o face. 

Sunt convins că această coaliție de guvernare va guverna în următorii patru ani”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Tribunalul București obligă pe șefa TVR să facă publice informațiile despre 

privilegiile acordate reprezentantului  Grupului Minorităților Naționale în 

Consiliul de Administrație 

Tribunalul Municipiului București a decis ieri, 30 martie 2021, să oblige Societatea 

Română de Televiziune să furnizeze Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind 

informațiile solicitate referitoare la activitatea prestată ca angajat de către 

reprezentantul Grupului Minorităților Naționale din Parlamentul României în 

cadrul Consiliului de Administrație al TVR, videojurnalistul Raico Cornea (foto) 

 (vezi aici). 

Deciziile șefei TVR privind subfinanțarea studiourilor teritoriale prin acordarea 

unui buget de zero lei pentru investiții pentru  anii 2020 și 2021 (chiar acolo unde 

ar trebui să fie locul de muncă al  reprezentantului CA -TVR Timișoara), alungarea 

reprezentanților MediaSind din ședințele CA, dar și menținerea în funcția de 

președinte-director general a Doinei Gradea, în ciuda rapoartelor Curții de Conturi 

care demonstrează managementul defectuos și care  dezvăluie mai multe fapte de  

 

http://portal.just.ro/3/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000941969&id_inst=3
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corupție în TVR, au fost susținute și de către același membru CA (amănunte 

aici: Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind solicită coaliției de 

guvernare să nu mai desemneze politruci în Consiliile de administrație din 

TVR și Radio România!) 

Pentru a afla care sunt motivele reprezentantului în CA a Grupului Minorităților 

Naționale pentru atitudinea slugarnică față de șefa TVR, împotriva intereselor 

instituției, dar și a salariaților,  în urma unor informații primite din partea 

membrilor de sindicat care reclamau programul preferențial și lipsa de activitate 

a acestuia în calitate de videojurnalist TVR, am solicitat, în baza Legii 

nr.544/2004, următoarele informații de interes public: 

1. Care este locul de muncă al dlui. Raico Cornea, conform contractului 

individual? 

2. Care este programul de lucru? 

3. Ce atribuții are în fișa de post? 

4. Situația prezențelor/absențelor dlui. Raico Cornea de la locul de muncă, pe 

perioada ianuarie 2020 – prezent. 

5. Situația rapoartelor de activitate pentru perioada ianuarie – prezent. 

Răspunsul primit din partea șefei TVR, Doina Gradea, a fost unul specific întregii 

sale activități din fruntea TVR, și anume, lipsit de orice transparență 

managerială: “informațiile solicitate nu se încadrează în prevederile Legii 

nr.544/2001.” Șefa TVR ignoră faptul că membrul din CA, Raico Cornea, este o 

persoană publică și are calitatea de demnitate publică, fiind asimilat 

demnitarilor publici, conform Legii nr.41/1994 privind organizarea și 

funcționarea SRTV și SRR. Din acest motiv, declarațiile sale de 

avere (vezi aici) sunt depuse anual, pe site-ul TVR. Or, dacă informațiile privind 

veniturile membrului CA nu sunt confidențiale, nu trebuie ascunse nici informațiile 

privind activitatea prestată de acesta pentru sumele primite din bani publici.  

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sindicatulromanaljurnalistilormediasindsolicitacoalitieideguvernaresanominalizezeinconsiliiledeadministratiedintvrsiradioromaniaprofesionistineangrenatipolitic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sindicatulromanaljurnalistilormediasindsolicitacoalitieideguvernaresanominalizezeinconsiliiledeadministratiedintvrsiradioromaniaprofesionistineangrenatipolitic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sindicatulromanaljurnalistilormediasindsolicitacoalitieideguvernaresanominalizezeinconsiliiledeadministratiedintvrsiradioromaniaprofesionistineangrenatipolitic
http://www.tvr.ro/membrii-consiliului-de-administratie-al-srtv_1575.html#view
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Din cauza refuzului șefei TVR, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind a 

acționat în judecată, la Tribunalul Municipiului București, Televiziunea Românîă,  

pentru a o obliga să pună la dispoziție informațiile publice privind activitatea 

membrului Consiliului de Administrație. În consecință, instanța a decis ca SRTV 

să răspundă la întrebările 1-3. Decizia nu este definitivă. 

Abuzurile care se întâmplă, aproape zilnic, în Societatea Română de Televiziune 

asupra angajaților nu ar fi posibile fără sprijinul din partea unor membri din 

Consiliul de Administrație -CA care, ignorând mandatul primit din partea 

entităților care i-a nominalizat în acest for de conducere, se transformă în 

susținători slugarnici ai președintelui-director general, Doina Gradea  

În consecință, SRJ MediaSind și filiala sa MediaSind TVR solicită Grupului 

Minorităților Naționale din Parlamentul României să-i retragă sprijinul 

politic acordat lui Raico Cornea și să propună în CA un profesionist care să 

respecte instituția și pe angajații Televiziunii Române. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)                               

  

 Deputații au adoptat o declarație în care condamnă manifestările cu 

caracter antisemit. Muraru: „Nu există vaccin pentru extremism” 

Deputaţii au adoptat, miercuri, în plen, cu majoritate de voturi, Declaraţia privind 

unele manifestări cu caracter antisemit din România şi tentativele de reabilitare ale 

criminalilor de război. 

În documentul citit în plen de preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, se 

subliniază că deputaţii din Parlamentul României urmăresc cu atenţie şi îngrijorare 

creşterea numărului manifestărilor cu caracter antisemit în România, tentativele de 

reabilitare ale criminalilor de război şi atacul virulent antisemit îndreptat împotriva 

Teatrului Evreiesc de Stat și a Maiei Morgenstern. 

„Deşi ar trebui să fie doar o amintire a tragediilor care au însoţit cele mai 

întunecate momente ale istoriei umanităţii, suntem conştienţi că ideile, concepţiile 

şi doctrinele antisemite îşi păstrează în continuare efectele nocive, descoperă noi 

adepţi dispuşi să le promoveze şi sunt prezente în anumite segmente ale societăţii”, 

se arată în declaraţie. 
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Deputatul minorității evreiești, Silviu Vexler, a citit în plen amenințarea primită de 

actrița Maia Morgenstern și s-a arătat indignat că persoana a fost eliberată în 24 de 

ore deoarece nu prezenta un pericol public. 

„Sediul Mișcării Legionare este la cinci minute de Parlament iar pe pereții acestuia 

sunt prezente simboluri legionare și antisemite”, a declarat Vexler. 

Liderul USR PLUS, Dan Barna, a declarat de la tribuna Parlamentului că s-a ajuns 

în acest punct pentru că „am considerat antisemitismul,  rasismul, xenofobia, o 

chestiune secundară care nu ne priveste pe noi”. „Așa se nasc monștri”, susține 

Barna. 

Acesta i-a atact și pe cei din AUR, pentru manifestările recente. 

„Domnilor colegi de la AUR, dormiți bine noaptea când spuneți că medicii sunt 

asasini? Sunteți multumiți că oamenii care vă salavează prietenii și rudele și copiii 

trebuie să facă față și valului de injurii? Chiar dacă ați fost aleși democratic, nu ați 

înțeles nimic din democratie și din libertate”, a declarat Barna. 

În replică, președintele AUR George Simion susține că tema antisemitismului este 

folosită politic. 

„Suntem consternați de faptul că tema antisemitismului este folosită politic și este 

inclusă în protestele din ultimele zile. Mi se pare că greșiți față de români, evrei și 

de supraviețuitorii Holocaustului. (...) Acum că se cunoaște identitatea autorului se 

poate vedea că acesta nu are nicio legatura cu AUR”, a spus Simion. 

„Flagelul antisemitismului nu a fost niciodată pe deplin învins”, a declarat și 

președintele PSD, Marcel Ciolacu. 

Reprezentantul Special al Guvernului pentru Promovarea Politicilor Memoriei, 

Combaterea Antisemitismului și Xenofobiei Alexandru Muraru, delegat din partea 

grupului parlamentar PNL și-a exprimat îngrijorarea față de amplificarea și 

escaladarea tendințelor xenofobe, antisemite și extremiste promovate în 

manifestările publice, atacul la adresa directorului Teatrului Evreiesc de Stat cât și 

elogiile aduse de la tribuna Parlamentului unor criminali de război. Deputatul a 

semnalat că aceste acte pun de fapt la îndoială fundamentele drepturilor omului 

precum nediscriminarea și dreptul la demnitate. 
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„Ca membri ai forului suprem al democrației, suntem obligați să dăm dovadă de 

acte de responsabilitate și de conștiință în a condamna cu fermitate ceea ce se 

petrece sub ochii noștri: mesajele, exprimările, discursurile, acțiunile cu tentă 

extremistă, ultranaționalistă, xenofobă, antisemită, homofobă, minciunile și 

conspirațiile îngrozitoare, instigările la ură, la violență politică și simbolică 

împotriva adversarilor politici, a străinilor și-au făcut loc cu repeziciune în viața 

publică și în Parlament în ultimele luni. Acestea nu sunt vorbe goale, iar ultimele 

zile au adus un val de incidente de neimaginat! Nu ne putem ascunde și trebuie să 

acționăm acum, nu când va fi târziu. Nu există vaccin pentru extremism, 

xenofobie, antisemitism, rasism! Cea mai bună armă a noastră rămâne adevărul! 

(...) Nicio justificare, nicio acceptare, nicio disponibilitate nu poate lăsa loc pentru 

spațiu de manevră și pentru legitimarea de formațiuni politice care au deturnat 

voturile și mandatele pe care le-au primit. Nu, românii nu au votat pentru ca 

oameni politici să se transforme în susținători ai discursului instigator la ură, a 

acțiunilor și mesajelor xenofobe sau antisemite! Nu, românii nu au votat pentru 

elogierea legionarilor și a înalților funcționari ai regimului Antonescu care au 

participat la exterminarea comunității evreiești din România! Nu, cetățenii români 

nu au votat pentru a întoarce țara cu zeci de ani în urmă!”, a subliniat deputatul 

Alexandru Muraru. 

În declarația adoptată miercuri, Camera Deputaţilor solicită puterii executive şi 

puterii judecătoreşti să ia toate măsurile necesare pentru punerea în aplicare a Legii 

nr. 157/2018 privind unele măsuri pentru prevenirea şi combaterea 

antisemitismului şi a Ordonanţei de urgenţă a guvernului nr. 31/2002 privind 

interzicerea organizaţiilor, simbolurilor şi faptelor cu caracter fascist, legionar, 

rasist sau xenofob şi a promovării cultului persoanelor vinovate de săvârşirea unor 

infracţiuni de genocid contra umanităţii şi de crime de război. 

Camera Deputaţilor mai solicită în document autorităţilor locale să iniţieze cu 

celeritate, în conformitate cu prevederile legale în vigoare, demersurile necesare 

pentru înlocuirea denumirii străzilor care conţin numele unor persoane vinovate de 

săvârşirea unor infracţiuni de genocid contra umanităţii şi de crime de război şi  
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susţine importanţa deosebită pe care o are punerea în valoare a patrimoniului 

evreiesc din România, atât material cât şi cultural, ca forme de recunoaştere pentru 

contribuţia evreilor la dezvoltarea României. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 CNSM recomandă BNR și ASF prelungirea restricțiilor privind distribuirea 

dividendelor de către bănci, firme de investiții sau societăți de asigurare 

Consiliul Național pentru Supravegherea Macroprudențială (CNSM) 

recomandă Băncii Naționale a României și Autorității de Supraveghere Financiară 

prelungirea până la data de 30 septembrie 2021 a restricțiilor privind distribuirea 

dividendelor de către instituțiile de credit, firmele de investiții sau societățile de 

asigurare și reasigurare. 

 

Astfel, cele două instituții ar trebui să solicite evitearea efectuării oricăreia dintre 

următoarele acțiuni, care au ca efect reducerea cantității sau calității fondurilor 

proprii la nivel consolidat și/sau individual: 

 

• Să distribuie dividende sau să acorde un angajament irevocabil de a distribui 

dividende; 

• Să răscumpere acțiuni ordinare; 

• Să creeze o obligație de plată a unei remunerații variabile către un membru al 

unei categorii de personal ale cărui activități profesionale au un impact material 

asupra profilului de risc al instituției financiare. Se exceptează cazul în care 

instituția financiară dovedește prudență sporită în efectuarea oricăreia dintre 

acțiunile respective și reducerea respectivă nu depășește nivelul unui prag de 

distribuire conservator, stabilit de către autoritățile competente. 

 

În calibrarea pragului de distribuire conservator, autoritățile competente ar trebui 

să ia în considerare următoarele aspecte: 
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• obiectivul prezentei Recomandări, în special necesitatea ca instituțiile financiare 

să mențină un nivel suficient de capital pentru a reduce riscul sistemic și a 

contribui la creșterea economică, luând în considerare riscul deteriorării poziției de 

solvabilitate a sectorului real din cauza contextului pandemic; 

• asigurarea că nivelul distribuirilor oferite de instituțiile financiare este 

semnificativ mai redus comparativ cu anii precedenți crizei COVID-19; 

• particularitățile fiecărui sector aflat în aria de supraveghere a autorității 

competente respective. 

Din cadrul CNSM fac parte reprezentanţi ai Băncii Naţionale a României, ai 

Autorităţii de Supraveghere Financiară şi ai Guvernului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Sector 5: Vouchere pentru profesori destinate achiziţionării de cursuri de 

dezvoltare a competenţelor digitale 

Consiliul Local Sector 5 a adoptat, în şedinţa de miercuri, un proiect privind 

acordarea de vouchere de câte 1.000 de lei pentru profesori din învăţământul 

preuniversitar de stat în scopul achiziţionării de cursuri de dezvoltare a 

competenţelor digitale. 

 

Programul "Voucher educaţional" va fi derulat de Primăria Sectorului 5, în 

colaborare cu Centrul Cultural şi de Tineret "Ştefan Iordache" şi unităţile de 

învăţământ preuniversitar de stat din sector. 

 

Hotărârea aprobă protocolul de colaborare între cele trei părţi. Conform 

protocolului, printre obligaţiile Primăriei Sectorului 5 se numără cea de a asigura 

punerea la dispoziţia Centrului "Ştefan Iordache" a bazei de date privind situaţia 

nominală a profesorilor posibil beneficiari ai programului. 

 

Centrul "Ştefan Iordache" va derula procedurile pentru achiziţionarea voucherelor 

şi va transmite Primăriei Sectorului 5 voucherele pentru distribuirea lor, cu 

sprijinul directorului unităţii de învăţământ, către beneficiarii programului. 
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Unitatea de învăţământ se obligă să promoveze programul şi să distribuie 

voucherele educaţionale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 In ce condiții se vor face testele COVID-19 în farmacii. Fiecare farmacie își 

va stabili costurile de testare 

În ce condiții se va face testarea pentru COVID-19 în farmacii 

Testarea pentru Covid-19 se va putea face și în farmacii, potrivit unei Ordonanțe 

de Urgență adoptată de Guvern și a unui proiect de Ordin al Ministerului Sănătății, 

publicat în transparență. Vlad Voiculescu a anunțat că testele vor fi livrate prin 

intermediul DSP-urilor către farmacii, iar acestea îşi pot stabili "singure" costul de 

testare. 

"Vom livra gratuit prin intermediul DSP-urilor către farmacii teste, chituri de 

testare şi farmaciile pot stabili singure un cost de testare. Avem încredere că acesta 

va fi unul competitiv, să îi spunem rezonabil, aşa încât cât mai mulţi oameni să se 

poată testa. (...) Ar putea să fie o săptămână, ar putea să fie o lună (până când va 

începe testarea în farmacii - n.r.)", a susţinut ministrul Sănătăţii. 

Proiectul de Ordin al Ministerului Sănătății privind testarea în farmacii poate fi 

consultat aici. 

În ce condiții se va face testarea pentru COVID-19 în farmacii 

Proiectul de Ordin al Ministerului Sănătății: 

 Zona destinată activității de testare rapida antigenică pentru diagnosticarea 

infecției cu SARS-COV-2 este organizată pe o suprafață delimitată, 

destinată exclusiv procesului de testare și îndeplinește cumulativ 

următoarele condiții:a) Este amplasată într-un perimetru ce poate fi aerisit 

corespunzator prin deschiderea unei ferestre sau prin utilizarea unui alt 

sistem de ventilație; b) Este dotată cu mobilierul necesar: masă de lucru 

placată cu materiale lavabile ușor de curățat și dezinfectat, scaun, recipiente 

pentru colectarea deșeurilor biologice rezultate din activitatea de testare;  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/in-ce-conditii-se-vor-face-testele-covid-19-in-farmacii-fiecare-isi-va-stabili-costurile-de-testare-1479593#highlight-1479593-1
https://s.iw.ro/gateway/g/ZmlsZVNvdXJjZT1odHRwJTNBJTJGJTJG/c3RvcmFnZTA3dHJhbnNjb2Rlci5yY3Mt/cmRzLnJvJTJGc3RvcmFnZSUyRjIwMjEl/MkYwMyUyRjMxJTJGMTMwNzgyNV8xMzA3/ODI1X2RvY3VtZW50LTIwMjEtMDMtMzEt/MjQ3MDM4MDYtMC1wcm9pZWN0LW9yZGlu/LXRlc3RhcmUtZmFybWFjaWkub2R0Jmhh/c2g9OWViZmU3NTM0MjhhMTJiNjFhMTdhZWZiN2E5MDcwMmE=.odt
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c) Are o suprafață de minim 4 m2 utili, delimitată de spațiul oficinei (poate 

exista posibilitatea separării prin instalarea unui/unor paravane opace). 

 În situația în care nu există posibilitatea îndeplinirii condițiilor de mai sus, 

zona destinată activității de testare rapidă antigenică pentru diagnosticarea 

infecției cu SARS-COV-2 poate fi organizată prin amplasarea unor corturi 

sau cabine de testare, izolate, care vor îndeplini condițiile de la art. 4 , cu 

respectarea prevederilor legale aplicabile. 

 Personalul implicat în activitatea de testare va purta obligatoriu echipament 

de protecție compus din: mască chirurgicală/FFP2/FFP3, vizieră/ochelari de 

protectie, mănuși de examinare de unică folosință, halat de unică folosință. 

 Instruirea personalului implicat în activitatea de testare la care se face 

referire la art. 3 lit. c) va fi organizata de către Direcția de sănătate publică 

judeţeană, respectiv a municipiului Bucureşti, în colaborare cu Colegiul 

Farmaciștilor din România. 

 După eliberarea acordului temporar de testare rapidă antigenică pentru 

diagnosticarea infecției cu SARS-COV-2, personalul de specialitate din 

cadrul Direcţiilor de sănătate publică judeţene, respectiv al municipiului 

Bucureşti poate efectua controale pentru verificarea respectării condițiilor 

prevăzute de prezentul ordin pentru desfășurarea activității de testare rapidă 

antigenică pentru diagnosticarea infecției cu SARS-COV-2. 

 Farmaciile comunitare/oficinele comunitare rurale vor utiliza în vederea 

comercializării și testării exclusiv teste antigenice rapide pentru 

diagnosticarea infecției cu SARS-COV-2, aflate în gestiunea proprie și care 

fac dovada calității, în conformitate cu prevederile legale în vigoare în ceea 

ce privește dispozitivele medicale. 

 Farmaciile comunitare/oficinele comunitare rurale pot stabili intervale orare 

în cadrul orarului de funcționare al unității farmaceutice respective, în care 

să se desfașoare activitatea de testare rapidă antigenică pentru diagnosticarea 

infecției cu SARS-COV-2, cu condiția ca acestea să fie anunțate prin e-mail 

Direcțiilor de sănătate publice județene, respectiv a municipiului București și 

Colegiilor Farmaciștilor Județene și respectiv al municipiului București. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 aprilie 2021 24 

 

Orarul de testare trebuie afișat la loc vizibil în vitrina unitatii farmaceutice 

sau pe ușa de la intrare a acesteia. 

 Farmaciile comunitare/oficinele comunitare rurale au obligația de a raporta 

zilnic către Direcțiile de sănătate publică judeţeană, respectiv a municipiului 

Bucureşti, în format electronic, rezultatele tuturor testelor efectuate si 

situatia stocurilor de teste rapide antigenice. 

 În urma efectuării testării rapide antigenice pentru diagnosticarea infecției cu 

SARS-COV-2, farmaciile comunitare/oficinele comunitare rurale emit un 

buletin de testare, care va conține minim următoarele elemente,: 

a) Denumirea societății comerciale în structura căreia funcționează farmacia 

comunitară/oficina comunitară rurală, care a efectuat testarea cu teste rapide 

antigen pentru diagnosticarea infecției cu coronavirusul SARS-COV-2; 

b) Numele, prenumele, domiciliul / reședința persoanei testate. 

c) Rezultatul testării : pozitiv / negativ 

d) Numele, prenumele persoanei care a efectuat testarea. 

e) Data efectuării testului şi semnătura persoanei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Iohannis și Cîțu participă la un nou eveniment comun. Al doilea în două 

săptămâni 

Președintele Klaus Iohannis și premierul Florin Cîțu se vor afișa din nou împreună, 

pentru a doua oară în două săptămâni. Cei doi participă joi la ceremonia organizată 

cu prilejul împlinirii a 100 de ani de la înființarea Institutului Național de 

Cercetare-Dezvoltare Medico-Militară „Cantacuzino”, potrivit agendelor publice 

ale guvernului și președinției. 

În urmă cu o săptămână, cei doi au participat în premieră la un eveniment comun, 

dând startul campaniei de împădurire de la Dăbuleni (Gorj). 

Apropierea dintre cei doi vine pe fondul competiției interne din PNL pentru șefia 

partidului. La congresul ce va fi organizat cel mai probabil în toamna acestui an, 

Ludovic Orban a anunțat că va candida pentru un nou mandat de președinte al 

partidului. 
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Florin Cîțu a declarat într-un interviu pentru G4Media.ro că va candida la o funcție 

mai înaltă decât cea de vicepreședinte, pe care o ocupă acum, ceea ce înseamnă că 

va candida fie pentru postul de prim-vicepreședinte, fie pentru cel de președinte al 

partidului. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ Romgaz a depus o ofertă pentru cumpărarea ExxonMobil 

România, care deține 50% din proiectul de exploatare a gazelor de la Marea 

Neagră 

Romgaz a depus miercuri o ofertă angajantă de a prelua subsidiara românească a 

ExxonMobil, companie care deține o participație de 50% din proiectul Neptun 

Deep de exploatare a gazelor naturale de la Marea Neagră, arată un anunț al 

companiei publicat pe Bursă. Valoarea ofertei nu a fost făcută publică. 

„Consiliul de Administrație al S.N.G.N. Romgaz SA a avizat în data de 30 martie 

2021 oferta angajantă de cumpărare a tuturor acțiunilor emise de (reprezentând 

100% din capitalul social al) ExxonMobil Exploration and Production Romania 

Limited, care deține 50% din drepturile dobândite și obligațiile asumate prin 

Acordul de concesiune pentru explorare, dezvoltare și exploatare petrolieră în 

perimetrul XIX Neptun Zona de Apă Adâncă”, arată anunțul companiei. Restul 

participației de 50% este deținut de OMV Petrom S.A. 

Oferta angajantă de cumpărare a fost transmisă către ExxonMobil Upstream 

Business Development în data de 30 martie 2021. 

ExxonMobil a anunțat partenerii români din iulie 2019 că vrea să își vândă 

participația de 50% din perimetrul de mare adâncime Neptun Deep din Marea 

Neagră, după cum a scris G4Media.ro în exclusivitate. OMV Petrom este partener 

cu 50%, dar ExxonMobil este și operatorul licenței. 

ExxonMobil a fost considerată o investiție americană strategică în România, dat 

fiind că era poziționată în Marea Neagră, devenită epicentrul unor dispute politice 

între Rusia și statele riverane membre NATO, după anexarea ilegală a Crimeei. 

https://www.g4media.ro/exclusiv-compania-americana-exxonmobil-a-transmis-guvernului-ca-vrea-sa-renunte-la-proiectul-din-marea-neagra.html
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Decizia ExxonMobil de a renunța la proiectul din Marea Neagră a venit pe fondul 

legislației offshore considerate inacceptabile atât din cauza impozitării prea mari, 

cât și a impunerii unor proceduri greoaie de avizare. În plus, ExxonMobil a 

descoperit în ultima perioadă zăcăminte uriașe de hidrocarburi în alte zone, printre 

care și Cipru, unde rezerva de gaze din perimetrul Glaucus e de trei ori mai mare 

decât cea din Marea Neagră, și a decis să își concentreze resursele financiare în 

proiectele unde prognozează venituri mai sigure. 

Cu excepția companiei americane BSOG (deținută de fondul de investiții Carlyle), 

nici o altă firmă cu licență în Marea Neagră nu a luat decizia finală de a începe 

producția de gaze în Marea Neagră. După opt ani de la primele descoperiri de gaze, 

zăcămintele sunt neexploatate și mai mulți investitori pleacă. 

Legislația este blocată în Parlament. Legea adoptată de PSD în 2019, la presiunile 

lui Liviu Dragnea, a fost respinsă de investitori, care au reclamat un regim de 

impozitare prea înalt și bariere birocratice. PNL a promis la acel moment că va 

debloca rapid situația, dar, odată ajunși la guvernare, liberalii au spus că nu vor 

modifica legea offshore decât dacă vor avea majoritate în Parlament. Totuși, 

guvernul PNL a modificat prin ordonanță de urgență un alt act legislativ care a fost 

considerat nociv de mediul de afaceri – e vorba de celebra OUG 114 din 2018. 

 (Sursa: economedia.ro) 

 

 Achiziția testelor din salivă care ar urma să ajungă în școli, pasată între 

ministerul Educației și cel al Sănătății / Specialist chimist: Nu aș avea 

încredere ca fiul meu să își facă singur testul / Ce spune despre performanța 

testelor din salivă 

După vacanța prelungită de primăvară, în școli ar urma să ajungă teste non-

invazive, din salivă, mai ușor de administrat și de acceptat de părinți decât cele 

antigen, cu recoltare din nas sau din gât, potrivit celor mai recente declarații ale 

ministrului Educației, Sorin Cîmpeanu. Nu este însă clar în acest moment cine se 

va ocupa de achiziționarea acestora, când și câte astfel de teste vor fi disponibile. 

Atât ministrul Educației, cât și cel al Sănătății, Vlad Voiculescu, au afirmat pentru 

HotNews.ro că ministerele pe care le conduc nu au baza legală pentru a face 

această achiziție. 
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 HotNews.ro a discutat și cu un chimist medical specialist despre aceste teste 

cu salivă, avizate de Agenția Națională a Medicamentului. Citește în articol 

punctul de vedere al Georgetei Sorescu, vicepreședinte al Ordinului 

Biochimistilor, Biologilor și Chimiștilor: Au caracteristici de performanță 

(sensibilitate și specificitate) comparabile cu testele rapide efectuate din 

produsul biologic recoltat din nas sau gât 

 

„Ministerul Educației nu are expertiză nici pentru a face caietul de sarcini. Nu știm 

care sunt condițiile de autorizare, acreditare sau omologare. Ministerul Educației 

nu are nici baza legală să o facă, nici atribuții. Mizăm total pe sprijinul 

Ministerului Sănătății”, a declarat miercuri Sorin Cîmpeanu pentru HotNews.ro, 

întrebat despre achiziția testelor din salivă. 

 

Deschiderea cu prezență fizică a școlilor depinde de 4 condiții: respectarea 

regulilor în școli, vaccinarea profesorilor, testarea în școli și trendul descrescător 

de infectare, a mai spus ministrul Educației. 

Ulterior, ministrul Sănătății, Vlad Voiculescu, a precizat pentru HotNews.ro că 

„ministerul Sănătății nu poate face achiziții decât pentru unități din subordine. 

Orice altă instituție poate face achiziții dacă dorește”. 

 

Întrebat dacă ar trebui ca aceste teste să fie achiziționate de ministerul Educației 

sau de autoritățile locale, Voiculescu a răspuns că oricare dintre acestea. 

 

Ministrul a precizat și că aceste teste sunt deja avizate de Agenția Națională a 

Medicamentului și a Dispozitivelor Medicale. 

 

Amintim că elevii, exceptându-i pe cei din clase terminale, vor intra într-o vacanță 

prelungită pe 2 aprilie, care va dura până pe 4 mai. Doar elevii de clasa a opta și a 

douăsprezecea vor face cursuri, exclusiv online, între 12 și 30 aprilie, urmând apoi 

să aibă vacanța după Pastele Ortodox, până pe 9 mai. 
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„Testarea elevilor la revenirea în şcoală pe baza achiziţionării de teste noninvazive 

este esenţială. În limitele de competenţă ale Ministerului Educaţiei pot să spun că 

din cele 1.150.000 teste au fost utilizate doar 19.000. Au fost două cauze: lipsa de 

personal medical, care este un lucru cunoscut, nu este de ieri de azi, care să 

administreze aceste teste, şi al doilea lucru - foarte mulţi părinţi au considerat că 

aceste teste sunt invazive, motiv pentru care nu şi-au dat acordul, care era necesar 

în mod expres. Odată cu achiziţia de teste noninvazive, care, la limită, pot fi şi 

autoadministrate - am văzut că acest lucru se face în şcoli din Franţa şi Austria - 

sunt îndreptăţit să sper că acea testare în masă în şcoli va putea să fie un fapt”, 

declara Cîmpeanu săptămâna trecută, după şedinţa de guvern. 

 

El a explicat atunci că testele pe bază de salivă pot fi autoadministrate, sub 

supravegherea cadrului didactic, nefiind nevoie de competenţă medicală, dar va fi 

necesar acordul părinţilor. „Dar cred că orice părinte îşi va da acordul în cazul în 

care testele sunt noninvazive”, a adăugat Cîmpeanu. 

Părerea specialistului 

Am cerut un punct de vedere privind aceste teste non-invazive de la Georgeta 

Sorescu, vicepreședinte al Ordinului Biochimistilor, Biologilor și Chimiștilor în 

sistemul sanitar din România, care este chimist medical specialist și doctor în 

științe-managementul calității pentru laboratoare medicale. 

 

„Testele rapide efectuate corect, care trebuie sa aibă o bună sensibilitate, pot 

constitui o soluție viabila pentru autorități. Spun că testele rapide trebuie efectuate 

corect și să aibă o sensibilitate crescută pentru a elimina posibile rezultate ”fals 

negative”; o altă caracteristică de calitate și performanță importantă în selecția 

acestor teste rapide o constituie și specificitatea testelor”, a afirmat aceasta. 

 

„Conform datelor din literatura de specialitate, (teste din salivă - n.r.) au 

caracteristici de performanță (sensibilitate și specificitate) comparabile cu testele 

rapide efectuate din produsul biologic recoltat din nas sau gât”, a explicat ea. 
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Întrebată dacă un copil ar putea să își administreze acest test singur, Sorescu a 

răspuns: „Ca mamăa unui băiețel de 9 ani pot să vă spun un “nu “ ferm, că nu aș 

avea incredere ca fiul meu să își faca singur un test rapid din salivă pentru noul 

coronavirus nici daca l-aș instrui eu acasă cum să procedeze. Este totusi înca un 

copil.” 

 

Redăm integral punctul de vedere al specialistului: 

 „Testele rapide efectuate corect, care trebuie sa aibă o buna sensibilitate, pot 

constitui o soluție viabilă pentru autorități. Spun că testele rapide trebuie 

efectuate corect și să aibă o sensibilitate crescută pentru a elimina posibile 

rezultate ”fals negative”; o altă caracteristică de calitate și performanță 

importantă în selecția acestor teste rapide o constituie și specificitatea 

testelor. 

 Am citit prospectul testului rapid din salivă și m-am documentat în literatura 

de specialitate. Metode de testare rapidă au fost descoperite de cercetători și 

sunt folosite pe scară largă la trierea persoanelor atât prin auto-recoltare și 

testare, cât și prin testare rapidă efectuată organizat în instituții. 

 Conform prospectului kit-ului de reactivi pentru testele rapide din salivă în 

vederea depistării persoanelor/ copiilor pozitivi la noul coronavirus propuse 

a fi utilizate în școli, sunt neinvazive, cu timp de reacție de maxim 15 min. 

Conform datelor din literatura de specialitate, au caracteristici de 

performanță (sensibilitate și specificitate) comparabile cu testele rapide 

efectuate din produsul biologic recoltat din nas sau gat, însă este important 

de subliniat faptul că a metoda de diagnostic in COVID -19 recomandata de 

Organizația Mondială a Sănătății este in continuare metoda de testare RT- 

PCR, metodă descoperită de chimistul american Kary Mullis specializat în 

biochimie care a lucrat în domeniul Biologiei Moleculare pentru care a și 

primit în 1993 premiul Nobel pentru chimie. 

 58 de colegi, biologi, chimiști și biochimiști din sistemul sanitar, specialiști 

in Genetica, membri ai organizației noastre profesionale OBBCSSR lucrează 

metoda rRT- PCR în laboratoare de analize medicale din intreaga tara pentru 

diagnosticul de laborator al virusului SARS-CoV-2. 
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 Testul rapid din salivă, conform insertului furnizat 

(https://www.pfarma.ro/cs-content/cs-docs/181992-1615293805.pdf), este 

test pentru detecție calitativă a Ag. SARS-Cov-2 (noului Coronavirus) în 

saliva umană, exclusiv pentru utilizare profesională, este un test 

imunocromatografic.” 

 

Întrebare: Aceste teste din saliva reprezintă o soluție mai bună în școli decât cele 

antigen cu recoltare din nas sau gât? Ar putea un elev să isi facă singur acest test? 

 

Răspuns: „Este o întrebare foarte bună, întrebare pe care și eu ca părinte și 

specialist în domeniul laboratorului medical mi-am pus-o încă de la introducerea 

primelor ”teste rapide recoltare din nas/gat cumparate de Ministerul Sănătății”, 

deoarece pentru asigurarea calității rezultatelor analizelor medicale, chiar dacă 

vorbim de test rapid (metodă imunocromatografică ) sau test de diagnostic (metoda 

rRT- PCR) noi, ca specialiști în laboratoarele medicale trebuie să respectăm o serie 

de proceduri, criterii de calitate și performanță în toate etapele (procesele) testării, 

anume procesele de: pre-examinare (fără a ne limita la: colectare, recoltare - este 

foarte important a fi respectate condițiile de recoltare a probei biologice, etichetare, 

pastrare, transport probe biologice), examinare și post-examinare. 

 

În acest context, nu știu cum pot fi asigurate condițiile corespunzătoare unei testări 

la standarde de calitate, cum pot fi respectate procedurile care stau la baza 

asigurării calității rezultatelor analizelor medicale și siguranței pacienților, copiii 

noști, în acest caz. 

 

Un alt aspect foarte important, alături de specialiștii care să testeze și să valideze 

rezultatele obținute în urma acestor testări, îl mai constituie și existența în școli a 

spațiilor corespunzătoare recoltării probelor biologice și realizării acestor testări în 

condiții de calitate și siguranță a pacienților. 

 

Ca mamă unui băiețel de 9 ani pot să vă spun un “nu“ ferm, nu aș avea încredere că 

fiul meu să își facă singur un test rapid din salivă pentru noul coronavirus nici dacă 

l-aș instrui eu acasă cum să procedeze. Este totuși încă un copil.” 

 

https://www.pfarma.ro/cs-content/cs-docs/181992-1615293805.pdf
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Cum se administrează 

 

Potrivit prospectului unui astfel de dispozitiv tip test rapid cu salivă produs de 

Hangzhou Realy Tech, care are aviz obținut de la Agenția Națională a 

Medicamentului în noiembrie 2020, performanța a fost comparată cu rezultatele 

unui reactiv RT-PCR comercial. Dispozitivul de testare a arătat o sensibilitate de 

92,9% și o specificitate de 99,58%. 

 

Instrucțiunile de folosire din acest prospect: 

 Nu introduceți nimic în gură, inclusiv alimente, băuturi, gumă de mestecat, 

tutun, apă sau apă de gură cu zece minute înainte de a colecta proba fluidă 

orală. 

 1. Scuipați o cantitate suficientă de salivă în recipientul/săculețul de 

colectare a salivei. 

 2. Scoateți un tub de extracție și un recipient cu tampon de extracție, 

îndepărtați capacul recipientului cu tampon de extracție, adăugați întregul 

tampon de extracție în tubul de extracție. 

 3.Trageți o cantitate suficientă de salivă din recipient cu ajutorul 

picurătorului, asigurați-vă că nivelul lichidului nu depășește tunelul dintre 

pungă de aer inferioară și pipetă din plastic, transferați întreaga cantitate de 

salivă în pipetă din plastic, iar apoi în tubul de extracție. 

 4.Scoateți o duză și închideți cu această tubul de extracție, agitați ușor tubul 

de extracție pe verticală timp de 5 secunde pentru a permite salivei să se 

amestece bine cu tamponul de extracție. Îndoiți recipientul/săculețul utilizat 

pe jumătate și eliminați-l împreună cu pungă din plastic că deșeuri medicale, 

în conformitate cu regulamentele locale. 

 5.Îndepărtați dispozitivul de testare din folia sigilată și utilizați-l cât mai 

curând posibil. Cele mai bune rezultate vor fi obținute, dacă testul se 

realizează imediat după deschiderea foliei. Puneți dispozitivul de testare pe o 

suprafață curată și plană. Transferați 3 picături din probă în fanta 

dispozitivului de testare pe verticală și porniți cronometrul. 

https://www.pfarma.ro/cs-content/cs-docs/181992-1615293805.pdf
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 6.Citiți rezultatul după 10~20 minute. Nu interpretați rezultatul după 20 

minute. 

Un alt produs care se găsește în farmaciile din România, Clungene Test, se laudă 

cu sensibilitatea clinică de 96,8% și specificitate clinică de 99,6%, evaluat în 

comparație cu RT-PCR. 

 

La fel că testele clasice care utilizează tampoane nazofaringiene și alte tipuri de 

tampoane nazale, acest test de salivă se bazează pe tehnologia PCR, care amplifică 

cantități mici de material genetic viral pentru a facilita detectarea virusului SARS 

CoV-2. Deși este disponibilă pentru toți pacienții, nouă metodă este potrivită în 

special copiilor cărora le este adesea frică de prelevarea de tampoane 

convenționale de recolta,” se mai arată în prezentarea produslui. 

 

Este interzis consumul de: alimente și gumă de mestecat, fumatul, spălatul pe dinți 

sau folosirea apei de gură pentru cel puțin 30 de minute înaintea recolarii probei de 

salivă, se arată pe acest produs. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Romania a cumparat avioane F-16 de la portughezi. Ce a discutat ministrul 

Apararii cu omolgul lusitan 

Ministrul Apararii Nationale, Nicolae Ciuca, a avut, miercuri, o videoconferinta cu 

omologul portughez, Joao Titterington Gomes Cravinho, printre subiectele 

abordate de cei doi fiind derularea contractului de achizitie a aeronavelor F-16. 

 

"Temele de pe agenda de discutii au vizat stadiul cooperarii bilaterale in domeniul 

Apararii, cu accent pe aspectele referitoare la derularea contractului de achizitie a 

aeronavelor F-16, cooperarea in format NATO si UE, in contextul actual 

de securitate, cu accent pe postura aliata de descurajare si aparare, dar si 

cooperarea in cadrul proiectelor initiativei PESCO a Uniunii Europene", arata 

ministrul Ciuca pe pagina sa de Facebook. 

 

 

https://ziare.com/nicolae-ciuca/
https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/facebook/
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El apreciaza ca "legatura celor doua armate este una foarte stransa si o pot defini ca 

un model de cooperare eficienta, profesionista, transparenta si cu beneficii 

importante pentru tarile noastre". 

 

"Sunt convins ca vom dezvolta, pe viitor, mai mult anumite componente, precum: 

cooperarea in domeniul invatamantului, exercitiile militare bilaterale si proiecte in 

domeniul industriei de Aparare", adauga Nicolae Ciuca. 

 

Dialogul intre cei doi ministri a avut loc in aceeasi saptamana in care a fost 

receptionata cea de-a saptesprezecea aeronava F-16 Fighting Falcon, adusa din 

Portugalia in Romania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Eurostat dă CIFRELE RUȘINII: Bulgaria, România și Ungaria au CELE 

MAI MICI salarii din Ue 

Bulgaria (6,5 euro/h), Romania (8,1 euro) şi Ungaria (9,9 euro) sunt ţările cu cele 

mai mici costuri cu forţa de muncă la nivelul Uniunii Europene, în condiţiile în 

care media raportată la nivelul statelor membre a fost anul trecut de 28,5 euro pe 

oră, în creştere cu 3% faţă de 2019, arată Eurostat. 

În 2019, media la nivelul UE a fost de 27,7 euro/h, iar în zona euro costul a urcat 

de la 31,4 euro la 32,3 euro în 2020. 

Datele nu acoperă sectorul agricol şi administraţia publică, conform Mediafax. 

Cele mai mari costuri sunt acoperite de angajatorii din Danemarca (45,8 euro), 

Luxembourg (42,1 euro) şi Belgia (41,1 euro). 

Cu excepţia Croaţiei (-1%), toate ţările membre UE din afara zonei euro au 

înregistrat anul trecut creşteri ale costului forţei de muncă, cele mai mari fiind în 

Ungaria (+7.9%), Bulgaria (+7.8%), Cehia (+7.4%) şi România (+7.2%). 

La polul opus se află Suedia (+1.1%) şi Danemarca (+2.0%). 

La nivelul UE, toate ţările membre au raportat creşteri faţă de 2019, cu excepţia 

Maltei (-4.7%), Ciprului şi Irlandei (-2.7%). 
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Cele mai mari majorări au fost în Portugalia (+8.6%), Lituania (+7.5%) şi Slovacia 

(+7%), iar cele mai mici diferenţe de la un an la altul în Luxembourg (+0.5%), 

Finlanda (+0.7%) şi Olanda (+0.8%). 

Raportat pe sectoare de activitate, în industrie media la nivel european a fost de 

28,8 euro, iar în zona euro de 34,8 euro. Companiile din construcţii au un cost orar 

al forţei de muncă de 25,6 euro, iar cele din servicii de 28,2 euro. 

Cheltuielile non-salariale au o pondere de 24,5% în costul total al forţei de muncă 

în ţările membre. 

În general, anul trecut numărul de ore de muncă a scăzut într-un ritm mai mare 

decât salariile, în timp ce taxele s-au redus, limitând astfel impactul creşterii 

costurilor, mai relatează ZF. 

(Sursa: EUROSTAT) 

 

 Germania transmite semnale că bate în retragere cu Nord Stream 2 / 

Coordonatorul guvernului german pentru relaţiile transatlantice face apel la 

oprirea lucrărilor de construcţie 

Coordonatorul guvernului german pentru relaţiile transatlantice, Peter Beyer, a 

făcut apel la oprirea construirii controversatului gazoduct Nord Stream 2, relatează 

miercuri dpa, citată de Agerpres. 

Proiectul de gazoduct, care urmează să lege Rusia de Germania via Marea Baltică, 

este intens criticat de Washington, ce afirmă că acesta va creşte dependenţa 

Europei de livrările de energie din Rusia. 

Proiectul „este un obstacol serios în calea unui nou început în relaţiile 

transatlantice”, a declarat Peter Beyer pentru revista de afaceri Wirtschaftswoche. 

„Americanii nu se aşteaptă din partea noastră doar la o schimbare de retorică, ci şi 

la o schimbare în planul acţiunilor”, a adăugat el. 

Beyer a pledat, din acest motiv, pentru o oprire a lucrărilor de construcţie a 

conductei, care este aproape finalizată, în proporţie de 90%, potrivit 

constructorilor. 
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Guvernul german a respins până acum orice intervenţie politică în masivul proiect, 

care este finanţat jumătate de compania rusă Gazprom şi jumătate de cinci 

companii europene (OMV, Wintershall, Engie, Uniper şi Shell). Nord Stream 2 va 

permite dublarea capacităţii de transport a Nord Stream 1 până la 110 miliarde de 

metri cubi pe an, astfel că o cantitate mai mare de gaze naturale ruseşti va ajunge 

direct în Germania prin Marea Baltică, fără a mai trece prin Ucraina. 

În ultimele săptămâni, SUA au sporit presiunile asupra Germaniei, secretarul de 

stat Antony Blinken afirmând că Washingtonul consideră Nord Stream „o idee 

proastă, atât pentru Europa, cât şi pentru Statele Unite”. 

Şeful diplomaţiei americane l-a atenţionat chiar săptămâna trecută pe omologul său 

german Heiko Maas că sancţiunile împotriva proiectului Nord Stream 2 sunt o 

posibilitate reală şi că nu există ”nicio ambiguitate” în opoziţia SUA faţă de 

construcţia gazoductului. 

Vinerea trecută, preşedintele board-ului Gazprom, Viktor Zubkov, a afirmat că 

lucrările la gazoductul Nord Stream 2 sunt finalizate în proporţie de 90 – 92%. 

„Activităţile sunt în derulare în mod activ, a mai rămas foarte puţin până la 

finalizare. Cu siguranţă proiectul va fi finalizat în 2021. Pierderea de timp este o 

ruşine, dar aşa s-a întâmplat”, a declarat oficialul Gazprom. 

Aproape 20 de firme, în special companii de asigurări, au abandonat recent 

proiectul, din cauza temerilor privind sancţiunile Statelor Unite. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Parlamentul de la Chişinău a votat instituirea Stării de Urgenţă pe întreg 

teritoriul Republicii Moldova pentru două luni 

Pe întreg teritoriul Republicii Moldova se instituie Starea de Urgenţă timp de două 

luni, în perioada 1 aprilie-30 mai, conform Hotărârii adoptate de Parlament. 

Proiectul de lege a fost iniţiat de deputaţii socialişti (PSRM) şi a fost criticat de 

opoziţie, care a propus ca Starea de Urgenţă să fie instituită iniţial pentru 15 zile. 
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Totodată, parlamentarii din opoziţie i-au acuzat cei socialişti că, de fapt, ar încerca 

să blocheze procesele politice şi nu să adopte măsuri sanitare eficiente împotriva 

răspândirii infectărilor cu COVID-19. 

Pe perioadă stării de urgenţă, propusă de deputaţii socialişti şi susţinută de aliaţii 

lor din Platforma Pentru Moldova, din care face parte şi grupul Şor, Comisia 

pentru Situaţii Excepţionale ar urma să emită dispoziţii privind instituirea unui 

regim special de intrare şi ieşire din ţară, a unui regim special de circulaţie, de 

carantină şi de lucru în toate entităţile. 

De asemenea, pe perioada stării de urgenţă ar urma să fie interzise toate întrunirile 

şi manifestaţiile publice în masă. 

Prezent în Parlament pentru a prezenta proiectul de iniţiativă, prim-ministrul 

interimar Aureliu Ciocoi a declarat că a decis să propună Parlamentului să instituie 

starea de urgenţă din cauza situaţiei epidemiologice grave. El a afirmat că e nevoie 

de instituirea stării de urgenţă, astfel ca guvernul demisionar să aibă mai multe 

pârghii, inclusiv dreptul de a interveni în legea bugetului, negând existenţa unor 

interese politice. 

Premierul interimar a mai menţionat că în prezent nu se discută instituirea unei 

carantine totale. 

Socialiştii, care susţin instituirea stării de urgenţă, spun că au recurs la acest lucru 

pentru că sunt multe decese provocate de COVID-19. 

Deputaţii din opoziţie s-au arătat nedumeriţi de faptul că prim-ministrul interimar 

nu are un program de acţiuni pentru a lupta cu COVID-19, deşi cere instituirea 

stării de urgenţă. 

Deputaţii Platformei DA consideră instituirea stării de urgenţă un joc politic. 

Vicepreşedintele legislativului, Alexandru Slusari, spune că această iniţiativă ar fi 

un ping-pong între politicieni, care îşi fac jocurile în detrimentul intereselor 

oamenilor. 
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Proiectul de lege privind instituirea stării de urgenţă mai prevede raţionalizarea 

consumului de alimente şi produse de strictă necesitate. Statul va avea totodată 

dreptul să efectueze rechiziţii de bunuri şi să introducă reguli speciale de folosire a 

mijloacelor de telecomunicaţii. 

Totodată, niciunul din cele 16 amendamente propuse de deputaţii din opoziţie nu 

au fost votate şi dezbătute, relatează Agerpres, conform Radio Chișinău. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 STUDIU Ce impact are pandemia COVID-19 asupra industriilor din 

Uniunea Europeană / Activitățile culturale și transportul aerian au cunoscut 

lovituri puternice din cauza crizei și vor fi afectate pe o perioadă îndelungată  

/ Cine a avut de câștigat în pandemie 

Comisia pentru industrie, cercetare și energie (ITRE) din Parlamentul European a 

comandat un studiu privind impactul pandemiei COVID-19 asupra industriilor din 

Uniunea Europeană care arată că acesta a fost „substanțial” și a declanșat 

„răspunsuri politice fără precedent” în toată lumea, cele mai afectate fiind 

sectoarele de activitate care sunt dependente de contactul și interacțiunea umană, 

cum ar fi industriile culturale și creative și industria aerospațială, care a suferit de 

pe urma limitării deplasărilor. 

Potrivit raportului consultat de G4Media, există diferențe notabile atât în ceea ce 

privește performanța, cât și în cadrul sectoarelor. 

O mare parte a industriei digitale a avut rezultate bune, precum și industria 

sănătății. Activitatea unor industrii, cum ar fi construcțiile și sectorul alimentar și 

al băuturilor, va avea, cel mai probabil, o recuperare după criză în formă de V. 

În ciuda șocurilor inițiale, industriile auto și textile par să se redreseze, notează 

studiul cerut de europarlamentarii din ITRE. 
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Sectoare care sunt dependente de contactul și interacțiunea umană, cum ar fi 

industriile culturale și creative și industria aerospațială, afectată de scăderea 

mobilității și a activităților turistice, au cunoscut lovituri puternice din cauza crizei 

și sunt susceptibile să fie în continuare afectate, pe perioade îndelungate, de aceste 

„șocuri fără precedent”. 

Studiul arată că au avut loc perturbări în mai multe lanțuri de aprovizionare într-o 

varietate de sectoare, în special la începutul crizei (martie-aprilie 2020), și că 

pandemia a creat și oportunități pentru anumite segmente ale economie, deoarece 

consumatorii și întreprinderile și-au schimbat radical comportamentele. 

În cazul industriilor alimentare din UE, impactul a fost diferit: sectoarele cu 

legături strânse cu industria HoReCa au fost cele mai afectate, în timp ce comerțul 

de alimente cu amănuntul a înregistrat creșteri ale vânzărilor, pentru că s-a 

schimbat „drastic” comportamentul consumatorilor: de la mâncare în aer liber spre 

mâncare consumată acasă. Alimentele congelate și ambalate au avut cea mai 

accentuată creștere a vânzărilor. 

Potrivit studiului, în 2019, sectorul cultural și creativ a generat o cifră de afaceri de 

aproximativ 643 miliarde de euro, contribuind cu aproximativ 4,4% în PIB-ul UE, 

aproximativ 7,6 milioane de oameni din UE fiind angajați în domeniu. La 

izbucnirea pandemiei, aproape toate locurile din producție culturală au fost forțate 

să se închidă în majoritatea statelor UE. Studiul notează că, din cauza dependenței 

sale de evenimente live și prezență fizică, industriile culturale au fost în general 

mai afectate decât cele creative. 

Industria muzicală și artele spectacolului au fost cele mai afectate, cu o scădere 

preconizată a veniturilor de 90%, respectiv 76%. Singurul subsector care până în 

prezent a beneficiat de criză este cel al jocurilor video, cu o creștere a veniturilor 

de 9% prevăzute pentru 2020. 

În domeniul sănătății, puțin afectat de pandemie, studiul arată că impactul negativ 

a fost asupra sectorului asistenței medicale, deoarece cererea a fost limitată pentru 

a menține capacitățile libere pentru pacienții cu COVID-19, au fost amânate 

tratamente și intervenții chirurgicale „neesențiale”. 
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În schimb, telemedicina s-a dezvoltat substanțial în timpul pandemiei. 

În ceea ce privește revenirea de după criză, studiul cerut de ITRE precizează că se 

așteaptă ca PIB-ul real să atingă nivelurile inițiale, înainte de criză, până la 

mijlocul anului 2022 atât în UE, cât și în zona euro. 

Majoritatea sectoarelor bazate pe industria prelucrătoare au început să-și revină 

relativ rapid în T3 2020, ca urmare a relaxării unor restricții în statele membre. 

Cine a cîștigat în pandemie 

Analizele sectoriale și ale lanțului valoric arată că pandemia a acționat ca un 

accelerator în domeniul digitalizării. 

În cazul industriilor creative, de ex. servicii de streaming au profitat în mare 

măsură de criză. 

Pandemia a creat, de asemenea, oportunități de creștere în sectorul vehiculelor 

autonome. În sectorul auto, în ciuda scăderea cererii de vehicule noi, impactul 

pandemiei asupra cererii de vehicule electrice pare a fi mult mai puțin severă. 

Studiul conține și recomandări pentru revenirea din criză, în special apelând la 

Mecanismul de redresare și reziliență. 

Planurile naționale de redresare ar trebui să țină cont de specificul industrial și să 

se bazeze pe analize detaliate ale diferitelor sectoare de activitate din fiecare stat 

membru. 

„Transformați nevoile identificate mai degrabă în obiective specifice sectorului 

decât în sprijinul egal pentru toate sectoarele și subsectoarele”, este una dintre 

recomandări. 

Citește integral studiul cerut de Comisia pentru industrii a Parlamentului 

European. 

 

 

 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/03/IPOL_STU2021662903_EN.pdf
https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/03/IPOL_STU2021662903_EN.pdf
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Studiul a fost furnizat de Departamentul pentru politici economice, științifice și 

pentru calitatea vieții, cu scopul de a oferi Parlamentului European o opinie 

independentă cu privire la efectele pandemiei COVID-19 asupra industriilor din 

UE și la măsuri necesare pentru redresare. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Banca Central Europeană va lansa propria monedă digitală 

Preşedinta Băncii Centrale Europene Christine Lagarde a anunţat că instituţia sa ar 

putea lansa o monedă digitală în jurul mijlocului acestui deceniu dacă strategii 

băncii vor aproba proiectul în această vară, relatează Bloomberg. 

BCE urmează să publice o analiză a celor 8.000 de răspunsuri primite ca parte a 

unui proces de consultare publică privitor la lansarea unei monede digitale, 

informează Mediafax. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 FMI: Pandemia va produce economiei mondiale pierderi mai mici decât 

criza economică din 2008 

Producţia economică globală ar urma să fie cu aproximativ 3% mai scăzută în 2024 

decât se estima înaintea pandemiei de coronavirus, se arată într-o postare publicată 

miercuri pe blogul Fondului Monetar Internaţional, transmite Reuters, 

potrivit Agerpres. Totuși, impactul pe termen mediu nu va fi atât de sever ca în 

timpul crizei financiare globale din 2008 - 2009, susține FMI. 

Perspectivele de înrăutăţire a actualei crize rămân substanţiale, avertizează FMI, 

chiar dacă presiunile financiare sistemice şi pagubele economice asociate pe 

termen lung au fost în mare parte evitate, după ce guvernele au adoptat măsuri 

fiscale de aproximativ 16.000 de miliarde de dolari. 

Drumul spre redresare rămâne dificil, în special pentru ţările cu resurse fiscale 

limitate. 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2021/03/31/fmi-economia-mondiala-este-semnificativ-afectata-de-pandemie-dar-impactul-pe-termen-mediu-nu-va-fi-atat-de-sever-ca-in-2008--688665
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"Spre deosebire de ce s-a întâmplat în timpul crizei financiare globale din 2008 - 

2009, pieţele emergente şi cele în curs de dezvoltare ar urma să se confrunte cu 

efecte negative mai profunde decât economiile avansate, iar cele mai mari pierderi 

ar urma să se înregistreze în rândul ţărilor cu venituri scăzute", apreciază FMI. 

Economiile bazate pe turism, mai afectate 

Economiile care sunt mult mai dependente de turism sau unde industria ospitalităţii 

şi sectorul de retail au o prezenţă importantă se vor confrunta cu pierderi mai 

consistente. Este cazul insulelor din Caraibe şi Pacific, precizează instituţia 

financiară. 

De asemenea, şocul provocat de pandemie ar putea avea un impact mai ridicat 

asupra pieţei forţei de muncă pe termen mediu şi lung, iar unele sectoare ar putea fi 

afectate permanent. În plus, productivitatea ar putea avea de suferit în urma 

scăderii concurenţei, dacă firmele dominante îşi extind influenţa şi îşi majorează 

cota de piaţă, avertizează FMI. 

În 6 aprilie, Fondul Monetar Internaţional va publica estimările actualizate privind 

evoluţia economiei mondiale în 2021 şi în 2022. Directorul general al FMI, 

Kristalina Georgieva, a previzionat că FMI va îmbunătăţi prognoza din ianuarie 

privind creşterea PIB-ului global de 5,5% în 2021 şi de 4,2% în 2022, pentru a 

reflecta măsurile suplimentare de sprijin adoptate în SUA şi perspectivele 

redresării în urma succesului campaniei de vaccinare din alte state avansate. 

(Sursa: Agerpres) 

 


